
Protokół Nr 38/22 z Sesji Rady Gminy Tuplice, 

która odbyła się 29 kwietnia 2022 roku 

 

Ad 1. Otwarcie obrad XXXVIII Sesji Rady Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Pan Sylwester Mazurkiewicz o godzinie 1000 otworzył obrady  

XXXVIII Sesji Rady Gminy Tuplice. Przewodniczący Rady powitał serdecznie wszystkich 

radnych, Panią Wójt, Pana Mecenasa z kancelarii prawnej, Panią z obsługi rady i Pana 

Informatyka oraz poinformował, że obostrzenia zostały zniesione, ale poprosił o zachowanie 

szczególnej ostrożności, można używać maseczek, ale się nie grupować i zachowywać 

dystans. Przewodniczący Rady poprosił o zadbanie o bezpieczeństwo własne i osób trzecich. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że w dzisiejszym posiedzeniu rady bierze udział  

15 radnych i że obrady są prawomocne.  

 

Następnie Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z ustawą obrady są transmitowane 

i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Transmisja z obrad jest 

dostępna w sieci internet, natomiast nagrania z sesji zamieszczane są na stronie internetowej 

gminy Tuplice i w BIP. Uczestnicząc w obradach sesji Rady Gminy Tuplice wyrażacie 

Państwo zgodę na przetwarzanie i upublicznianie swoich danych osobowych. 

 

Ad 2. Wnioski do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Pan Sylwester Mazurkiewicz – odczytał proponowany porządek obrad,  

a następnie poprosił o zgłaszanie ewentualnych wniosków. 

 

W związku z brakiem wniosków Przewodniczący Rady Pan Sylwester Mazurkiewicz przystąpił 

do realizacji porządku obrad. 

 

Ad 3.  Przyjęcie protokołu z XXXVII Sesji Rady Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Pan Sylwester Mazurkiewicz – poinformował radnych, że protokół był 

do wglądu, a w terminie przewidzianym w statucie żaden z radnych nie zgłosił wniosku  

o sprostowanie lub uzupełnienie protokołu. W związku z powyższym przystąpiono do 

głosowania w sprawie przyjęcia protokołu z XXXVII sesji rady gminy. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Wioletta Bilińska, Jan Borowski, Krzysztof Jagodzki, Ryszard Jasiński, Piotr Kisiela, 

Arkadiusz Kowalski, Jacek Krawczyk, Mirosława Kromp, Sylwester Mazurkiewicz, Mirosława 



Nazaruk, Zdzisław Nowakowski, Daniela Rudak, Małgorzata Smyk-Skołozubow, Andrzej 

Szarlej, Ryszard Tułacz 

 

Przewodniczący Rady Pan Sylwester Mazurkiewicz stwierdził, że protokół z XXXVII Sesji 

Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad 4. Informacja na temat bieżącej pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Pan Sylwester Mazurkiewicz – poinformował radnych, że  

w materiałach otrzymali pisemną informację Pani Wójt, a następnie zapytał się Pani Wójt czy 

chciałaby dodać coś do przedstawionej informacji. 

 

Pani Wójt – nic nie dodała do przedstawionej informacji. 

 

Radny Pan Krzysztof Jagodzki – zapytał się o spotkanie w Starostwie Powiatowym w Żarach, 

czego dotyczyło – Pani Wójt Katarzyna Kromp odpowiedziała radnemu, że na spotkaniu była 

mowa o kursach autobusowych, ale nadal nie możemy dojść do porozumienia w tej sprawie. 

 

Radny Pan Arkadiusz Kowalski – zapytał się o spotkanie w Niemczech, czego dotyczyło – 

Pani Wójt Katarzyna Kromp opowiedziała radnemu, że było to kolejne spotkanie w sprawie 

ugrupowania EUWT. 

 

Ad 5. Informacja Wójta na temat podjętych działań w związku z przyjęciem sprawozdań 

Komisji Rewizyjnej. 

 

Przewodniczący Rady Pan Sylwester Mazurkiewicz – poinformował radnych, że  

w materiałach otrzymali pisemną informację Pani Wójt, następnie zapytał czy ktoś z radnych 

chce zabrać głos do przedstawionej informacji. 

 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady zamknął powyższy punkt. 

 

Ad 6. Informacja na temat bieżącej pracy Przewodniczącego Rady w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Pan Sylwester Mazurkiewicz – przedstawił swoją informację na temat 

bieżącej pracy przewodniczącego w okresie międzysesyjnym. Następnie zapytał się czy ktoś  

z radnych chce zabrać głos do przedstawionej informacji. 

 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady zamknął powyższy punkt. 

 

Ad 7. Informacja z prac komisji stałych w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Pan Sylwester Mazurkiewicz – poprosił przewodniczącą Komisji 

Finansów Panią Mirosławę Kromp o przedstawienie informacji z pracy komisji. 



 

Przewodnicząca Komisji Finansów Pani Mirosława Kromp – przedstawiła informację z 

posiedzenia Komisji Finansów, które odbyło się 22 kwietnia br. 

 

Przewodniczący Rady Pan Sylwester Mazurkiewicz – poprosił przewodniczącego Komisji 

Społecznej Pana Ryszarda Jasińskiego o przedstawienie informacji z pracy komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Społecznej Pan Ryszard Jasiński – przedstawił informację  

z posiedzenia Komisji Społecznej, które odbyło się 26 kwietnia br. 

 

Następnie Przewodniczący Rady zapytał się czy ktoś z radnych chce zabrać głos do 

przedstawionej informacji. 

 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady zamknął powyższy punkt. 

 

Ad 8. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodniczący Rady – poinformował, że zgodnie z art. 24 ust. 6 ustawy o samorządzie 

gminnym interpelacje i zapytania skierowane do Wójta Gminy składane są na piśmie do 

przewodniczącego rady i na dzień dzisiejszy nie wpłynęła żadna interpelacja ani zapytanie.  

 

Ad 9. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał: 

 

a) w sprawie uznania petycji za zasługującą na uwzględnienie 

 

Przewodniczący Rady – poinformował radnych, że w materiałach otrzymali projekt uchwały, 

a następnie poprosił o komentarz do projektu uchwały Pana Andrzeja Szarleja 

Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Andrzej Szarlej – poinformował 

radnych, że projekt uchwały został przedstawiony na posiedzeniu Komisji Finansów, 

następnie na posiedzeniu Komisji Społecznej, a podjęcie uchwały jest zasadne. 

 

Opinie komisji stałych: 

 

Przewodniczący Rady – poprosił przewodniczącą Komisji Finansów Panią Mirosławę Kromp 

o przedstawienie opinii. 

 

Przewodnicząca Komisji Finansów Pani Mirosława Kromp – poinformowała, że Komisja 

Finansów, pracowała nad projektem uchwały i wnosi o jej przegłosowanie. 

 

Przewodniczący Rady – poprosił przewodniczącego Komisji Społecznej Pana Ryszarda 

Jasińskiego o przedstawienie opinii. 

 



Przewodniczący Komisji Społecznej Pan Ryszard Jasiński – poinformował, że Komisja 

Społeczna, pracowała nad projektem uchwały i wnosi o jej przegłosowanie. 

 

Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję nad projektem uchwały, ale w związku  

z brakiem pytań odczytał projekt ww. uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Wioletta Bilińska, Jan Borowski, Krzysztof Jagodzki, Ryszard Jasiński, Piotr Kisiela, 

Arkadiusz Kowalski, Mirosława Kromp, Sylwester Mazurkiewicz, Mirosława Nazaruk, 

Zdzisław Nowakowski, Daniela Rudak, Małgorzata Smyk-Skołozubow, Andrzej Szarlej, 

Ryszard Tułacz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jacek Krawczyk 

 

Uchwała została podjęta większością głosów i otrzymała numer: Uchwała Nr 

XXXVIII/229/22 Rady Gminy Tuplice z dnia 29 kwietnia 2022 roku w sprawie uznania petycji 

za zasługującą na uwzględnienie. 

 

b) w sprawie uznania petycji za zasługującą na uwzględnienie 

 

Przewodniczący Rady – poinformował radnych, że w materiałach otrzymali projekt uchwały, 

a następnie poprosił o komentarz do projektu uchwały Pana Andrzeja Szarleja 

Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Andrzej Szarlej – poinformował 

radnych, że projekt uchwały został przedstawiony na posiedzeniu Komisji Finansów, 

następnie na posiedzeniu Komisji Społecznej, a podjęcie uchwały jest zasadne. 

 

Opinie komisji stałych: 

 

Przewodniczący Rady – poprosił przewodniczącą Komisji Finansów Panią Mirosławę Kromp 

o przedstawienie opinii. 

 

Przewodnicząca Komisji Finansów Pani Mirosława Kromp – poinformowała, że Komisja 

Finansów, pracowała nad projektem uchwały i wnosi o jej przegłosowanie. 

 

Przewodniczący Rady – poprosił przewodniczącego Komisji Społecznej Pana Ryszarda 

Jasińskiego o przedstawienie opinii. 

 



Przewodniczący Komisji Społecznej Pan Ryszard Jasiński – poinformował, że Komisja 

Społeczna, pracowała nad projektem uchwały i wnosi o jej przegłosowanie. 

 

Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję nad projektem uchwały, ale w związku  

z brakiem pytań odczytał projekt ww. uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Wioletta Bilińska, Jan Borowski, Krzysztof Jagodzki, Ryszard Jasiński, Piotr Kisiela, 

Arkadiusz Kowalski, Mirosława Kromp, Sylwester Mazurkiewicz, Mirosława Nazaruk, 

Zdzisław Nowakowski, Daniela Rudak, Małgorzata Smyk-Skołozubow, Andrzej Szarlej, 

Ryszard Tułacz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jacek Krawczyk 

 

Uchwała została podjęta większością głosów i otrzymała numer: Uchwała Nr 

XXXVIII/230/22 Rady Gminy Tuplice z dnia 29 kwietnia 2022 roku w sprawie uznania petycji 

za zasługującą na uwzględnienie. 

 

c) w sprawie nadania Statutu Gminnej Biblioteki Publicznej w Tuplicach 

 

Przewodniczący Rady – poinformował radnych, że w materiałach otrzymali projekt uchwały, 

a następnie poprosił o komentarz do projektu uchwały Panią Emilię Skwirę Dyrektor Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Tuplicach. 

 

Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Tuplicach Pani Emilia Skwira – poinformowała 

radnych, że projekt uchwały został przedstawiony na posiedzeniu Komisji Finansów, 

następnie na posiedzeniu Komisji Społecznej, a podjęcie uchwały jest zasadne. 

 

Opinie komisji stałych: 

 

Przewodniczący Rady – poprosił przewodniczącą Komisji Finansów Panią Mirosławę Kromp 

o przedstawienie opinii. 

 

Przewodnicząca Komisji Finansów Pani Mirosława Kromp – poinformowała, że Komisja 

Finansów, pracowała nad projektem uchwały i wnosi o jej przegłosowanie. 

 

Przewodniczący Rady – poprosił przewodniczącego Komisji Społecznej Pana Ryszarda 

Jasińskiego o przedstawienie opinii. 

 



Przewodniczący Komisji Społecznej Pan Ryszard Jasiński – poinformował, że Komisja 

Społeczna, pracowała nad projektem uchwały i wnosi o jej przegłosowanie. 

 

Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję nad projektem uchwały, ale w związku  

z brakiem pytań odczytał projekt ww. uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Wioletta Bilińska, Jan Borowski, Krzysztof Jagodzki, Ryszard Jasiński, Piotr Kisiela, 

Arkadiusz Kowalski, Jacek Krawczyk, Mirosława Kromp, Sylwester Mazurkiewicz, Mirosława 

Nazaruk, Zdzisław Nowakowski, Daniela Rudak, Małgorzata Smyk-Skołozubow, Andrzej 

Szarlej, Ryszard Tułacz 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie i otrzymała numer: Uchwała Nr XXXVIII/231/22 Rady 

Gminy Tuplice z dnia 29 kwietnia 2022 roku w sprawie nadania Statutu Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Tuplicach. 

 

d) w sprawie zmian uchwały budżetowej na rok 2022 

 

Przewodniczący Rady – poinformował radnych, że w materiałach otrzymali projekt uchwały, 

a następnie poprosił o komentarz do projektu uchwały Panią Anetę Kamińską-Prenetę – 

Skarbnik gminy. 

 

Skarbnik gminy Pani Aneta Kamińska-Preneta – przedstawiła projekt uchwały informując 

radnych o wprowadzonych zmianach w budżecie na 2022 rok.  

 

Opinie komisji stałych: 

 

Przewodniczący Rady – poprosił przewodniczącą Komisji Finansów Panią Mirosławę Kromp 

o przedstawienie opinii. 

 

Przewodnicząca Komisji Finansów Pani Mirosława Kromp – poinformowała, że Komisja 

Finansów, pracowała nad projektem uchwały i wnosi o jej przegłosowanie. 

 

Przewodniczący Rady – poprosił przewodniczącego Komisji Społecznej Pana Ryszarda 

Jasińskiego o przedstawienie opinii. 

 

Przewodniczący Komisji Społecznej Pan Ryszard Jasiński – poinformował, że Komisja 

Społeczna, pracowała nad projektem uchwały i wnosi o jej przegłosowanie. 

 



Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję nad projektem uchwały, ale w związku  

z brakiem pytań odczytał projekt ww. uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Wioletta Bilińska, Jan Borowski, Krzysztof Jagodzki, Ryszard Jasiński, Piotr Kisiela, 

Arkadiusz Kowalski, Mirosława Kromp, Sylwester Mazurkiewicz, Mirosława Nazaruk, 

Zdzisław Nowakowski, Daniela Rudak, Małgorzata Smyk-Skołozubow, Andrzej Szarlej, 

Ryszard Tułacz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jacek Krawczyk 

 

Uchwała została podjęta większością głosów i otrzymała numer: Uchwała Nr XXXVII/232/22 

Rady Gminy Tuplice z dnia 29 kwietnia 2022 roku w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 

rok 2022. 

 

e) w sprawie umieszczenia Ławeczki pamięci przy Skwerze Pograniczników w Tuplicach 

 

Przewodniczący Rady – poinformował radnych, że w materiałach otrzymali projekt uchwały, 

był on przedstawiony na wspólnym posiedzeniu komisji w marcu br., a następnie na 

posiedzeniach komisji stałych w kwietniu br. Stowarzyszenie Byłych Żołnierzy Wojsk Ochrony 

Pogranicza „Batalion Tuplice” w Tuplicach złożyło wniosek o wyrażenie zgody przez Radę 

Gminy Tuplice na usytuowanie przy Skwerze Pograniczników w Tuplicach „ławeczki 

pamięci” poświęconej żołnierzom pogranicznikom, odbywającym służbę wojskową  

w Tuplicach. Biorąc pod uwagę zgodę Instytutu Pamięci Narodowej na ww. pomnik, podjęcie 

uchwały jest zasadne. 

 

Pan Ryszard Wojciechowski Przedstawiciel Stowarzyszenia – poinformował radnych, że  

w dniu 18 marca br. wystąpił do IPN o wyrażenie opinii na temat treści inskrypcji 

zamieszczonej na ławeczce pamięci (wersja przekazana radnym) i w dniu 7 kwietnia br. 

otrzymał odpowiedź, tj. IPN proponuje zmianę treści napisu na ławeczce pamięci. Próby 

kontaktu z osobą decyzyjną nie odniosły skutku z powodu wyjazdu służbowego Dyrektora 

biura IPN, dlatego jako Stowarzyszenie akceptują napis zaproponowany przez IPN, chociaż 

Stowarzyszenie było zaskoczone zmianą napisu, bo telefonicznie było uzgodnione, że ich napis 

jest prawidłowy. 

 

Opinie komisji stałych: 

 

Przewodniczący Rady – poprosił przewodniczącą Komisji Finansów Panią Mirosławę Kromp 

o przedstawienie opinii. 

 



Przewodnicząca Komisji Finansów Pani Mirosława Kromp – poinformowała, że Komisja 

Finansów, pracowała nad projektem uchwały i wnosi o jej przegłosowanie. 

 

Przewodniczący Rady – poprosił przewodniczącego Komisji Społecznej Pana Ryszarda 

Jasińskiego o przedstawienie opinii. 

 

Przewodniczący Komisji Społecznej Pan Ryszard Jasiński – poinformował, że Komisja 

Społeczna, pracowała nad projektem uchwały i wnosi o jej przegłosowanie. 

 

Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Przewodniczący Rady – poinformował, że termin oficjalnego otwarcia ławeczki jest 

zaplanowany na 24 czerwca br., więc zdążymy jeszcze zmienić napis uchwałą, jeżeli IPN 

wyrazi zgodę na pierwotną treść. Podjęcie uchwały na dzisiejszej sesji pozwoli Urzędowi 

ruszyć z procedurą postawienia pomnika. 

 

Wójt Gminy Pani Katarzyna Kromp – poinformowała, że osobiście skontaktuje się  

z Dyrektorem, aby ustalić treść napisu na pomniku. 

 

Radna Pani Mirosława Nazaruk – wyraziła swoją opinię informując radnych, że podjęcie 

uchwały z treścią IPN to błąd i wystawienie radnych na pośmiewisko, zaproponowana treść 

nie odnosi się do historii Tuplic, a na tym najbardziej nam zależy. 

 

Radny Pan Jacek Krawczyk – również wyraził swoją opinię informując radnych, że treść IPN 

jest niezasadna, jest za zmianą na pierwotny napis tym bardziej, że to nie jest nakaz,  

a propozycja zmiany treści napisu ze strony IPN. 

 

Radny Pan Krzysztof Jagodzki – poparł opinię radnej Nazaruk, również uważa, że podjęcie 

uchwały z treścią IPN jest niezasadne. 

 

Przewodniczący Rady – po wysłuchaniu wątpliwości ze strony radnych ogłosił 10 minut 

przerwy.  

 

Po przerwie Przewodniczący Rady zapytał się radnych czy ktoś chce jeszcze zabrać głos 

 w powyższej sprawie, ale w związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady odczytał projekt 

ww. uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 2, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (2) 

Zdzisław Nowakowski, Ryszard Tułacz 

PRZECIW (11) 

Wioletta Bilińska, Jan Borowski, Krzysztof Jagodzki, Ryszard Jasiński, Piotr Kisiela, 



Arkadiusz Kowalski, Mirosława Kromp, Mirosława Nazaruk, Daniela Rudak, Małgorzata 

Smyk-Skołozubow, Andrzej Szarlej 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Jacek Krawczyk, Sylwester Mazurkiewicz 

 

Uchwała nie została podjęta. 

 

Ad 11.  Sprawy różne. 

 

Przewodniczący Komisji Społecznej Pan Ryszard Jasiński – zwrócił się z prośbą  

o postawienie znaku ograniczenia prędkości przy ulicy Ogrodowej, a także poinformował  

o spotkaniu w dniu 6 maja br. o godzinie 1800 w Urzędzie Gminy w sprawie utworzenia 

Stowarzyszenia, które zajmie się dziedzictwem m.in. przyrodniczym i kulturalnym gminy 

Tuplice. Serdecznie wszystkich zainteresowanych zaprasza na pierwsze spotkanie. 

 

Radny Pan Ryszard Tułacz – zwrócił się z prośbą  o przywiezienie tłucznia do Drzeniowa, 

żeby uzupełnić nawierzchnię drogi gminnej. 

 

Wójt Gminy Pani Katarzyna Kromp – odpowiedziała na wszystkie skierowane do niej pytania. 

 

Ad 12. Zamknięcie obrad XXXVIII Sesji Rady Gminy. 

 

Na skutek wyczerpania się porządku posiedzenia Przewodniczący Rady – Pan Sylwester 

Mazurkiewicz o godz. 1209 zamknął obrady XXXVIII Sesji Rady Gminy Tuplice VIII Kadencji. 

Nagranie z XXXVIII Sesji Rady Gminy dostępne jest pod adresem:  

http://www.bip.tuplice.pl/?bip=1&cid=99&bsc=N 

 

  

Protokołowała       Przewodniczący Rady 

 

Ilona Maj        Sylwester Mazurkiewicz 
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